
Ob poslavljajočcm letu se spodobi napraviti kra-
tek obračun narejenega in se zazreli z željami. obeti
in nalogami v novo prihajajoče leto. Takšna je obča
človcška in Ijudska navada in zato smo se odločili,
da o takšncm obračunu povprašamo tudi našega
župana Bogdana Bradača in predsednika izvršnega
sveta Davorja Valentinčiča. Ker ju od izvolitve
sem pravzaprav še nismo posebej spraševali
o njunem delu, težavah, uspehih in načrtih,
smo ta prednovoletni razgovor izkoristili tu-
di za to.

Mnogo vprašanj bi jima lahko zastavili, saj
je naša viškorudniška občina kot vemo, po
površini večja kot vse ostale ljubljanske sku-
paj, kar pomeni, da je na tako razprostranem
prostoru množica različnih potreb, težav, ho-
tenj in čisto vsakdanjih problemov dela in
bivanja. Skušali smo se osredotočiti na tista
najpomembnejša, ki v tem času ostajajo naj-
bolj aktualna in tista, ki so povečini skupna
tem, ali onem predelu naše občine.

DOBREGA POL LETA OPRAVLJATA SVOJE
DOLŽNOSTl, JE DELO NA TEH FUNKCIJAH
TEŽJE, KOT STA PRIČAKOVALA?

BOGDAN BRADAČ: Iskreno povedano, si
nisem znal predstavljati, kako naj bi poteka-
lo. Funkcija je zelo kompleksna, zahteva ob-
vladovanje različnih in raznoterih vprašanj.
Delo zahteva veliko komuniciranja s stran-
kami in opredeljevanja do vrste vprašanj.
Moram poudariti, da je sodelovanje z izvrš-
nim svetom dobro in marsikaj se da s skup-
nimi močmi razrešiti.:

DAVOR VALENTINČIČ: Delo, kigaoprav-
ljam, je bistveno drugačno, kot sem pričako-
val. To pomeni, da sem pričakoval večje te-
žave pri razreševanju problemov v občini
predvsem s strokovnega vidika, a je to z us-
klajenim delom v izvršnem svetu in skupšči-
ni steklo. Težave, ki se pojavljajo in ovirajo
naše delo, pa so predvsem v splošni zaostre-
ni gospodarski situaciji in političnih napeto-
stih v širši družbeni skupnosti. To ovira naše
dogovarjanje v okviru mesta in širše pri izpe-
ljavi in uresničevanju nekaterih projektov.

ALI LAHKO VRESNIČVJETA VSE TISTO, KAR
STA V NASTOPNIH GOVORIH PRED SKUPŠČI-
\'O PREDSTAVILA KOT SVOJ PROGRAM

BOGDAN BRADAČ: Pravzaprav bi rekel,
da težko. Delujemo sredi spreminjajočih se
razmer, znatnih sprememb komunalnega
upravljanja, drugačen je odnos občin in me-
sta. Smo sredi zapletenih statutarnih razprav
in vse to.»9Rwielo.otežuJ£. Po d*ugi Strani pa
napredujemo pri razreševanju zadev. ki sem
jih imel v programu - spremenjen prostorski
plan, zajezitev novih črnih gradenj je uve-
ljavljeno...

DAVOR VALENTINČIČ: Da. Program se
uresničuje. Tako se odmikamo od radikalnih
posegov v prostor, ki jih je težko lzpeljati,
ubiramo bolj mehke variante. Na komunal-
nem področju uresničujemo zastavljene pro-
jekte.

ALI VAJU JE KAJ POSEBEJ PRESENETILO,
KAJ VAJU ZASKRBLJUJE?

BOGDAN BRADAČ: Nezadostno oprede-
ljena vloga in položaj občine v osnutku usta-
ve. Skoraj vse pristojnosti se prenašajo na
republiko. To nedodelano področje v ustavi
in nejasni finančni pogoji za vnaprej zaskrb-
ljujejo. Viškorudniška občina to že zaznava
ob spremembah mestnega statuta.

DAVORVALENTINČIČ:Zaskrbljujemepo-
litika republiške vlade, ker prevzema nase
veliko obveznosti in s tem tudi sredstva za
tista področja, ki smo jih v občini do sedaj
opravljali. Ze sedaj v okviru tnesta težko
uveljavljamo specifično problematiko naše
občine, v republiškem okviru bo to še težje
doseči. Tako smo sedaj v situaciji, ko nekate-
rih zadev s področja komunalne infrastruk-
ture ne moremo speljati zaradi neizdelanih
kriterijev (melioracija, pa zemljišča...) Takš-
ne odločitve zelo zavirajo naše delo na neka-
terih segmentih.

VPRASANJE ZA PREDSEDNIKA SKUPŠČINE.
ŽE V PREJŠHJEM MANDATV STE BILl DELE-
GAT. KAKO OCENJVJETE DELOVANJE NOVE
VEČSTRANKARSKE SKUPŠČINE?

BOGDAN BRADAČ: Deloval sem že kot
odbornik v takratnem enostrankarskem si-
stemu in naše delo je bilo kvalitetno, saj smo
poznali območje, ki smo ga predstavljali,
s tem pa tudi probleme. V delegatskem siste-
mu je bilo predvsem zaradi zamenljivosti
delegatov delo zelo nepovezano in razprše-
no. Slabo poznavanje problemov je botrova-
lo tudi temu, da je bilo skoraj vse izglaso-
vano.

V sedanji skupščini se uveljavljajo stranke

KAJ STA POVEDALA BOGDAN BRADAČ IN DAVOR
VALETNINČIČ

O svojem delu,
problemih,
nalogah in željah?
s svojimi interesi. Ta boj je v tem prehodnem
obdobju še oster in grob in prihaja tudi do
tega, da se zaradi ogroženosti nasprotnika ne
izglasuje kakšna dobra rešitev.

ALl V NAŠIH SKVPŠČINSKIH KLOPEH PRE-
VLADVJE STRANKARSKl INTERES NAD REŠE-
VANJEM LOKALNIH 1N ŽIVUENJSKIH INTE-
RESOV?

BOGDAN BRADAČ: Uveljavlja se strankar-
ski interes, vendar pozitivno ocenjujem zrel
in strpen odnos delegatov, saj pri glasovanju
v končni fazi prevladuje življenjski interes
za fazrešitev problema in to štejem kot kvali-
teto.

AU STE ZADOVOLJNI Z VDELEŽBO NA
SEJAH?

BOGDAN BRADAČ: Zaenkrat še. Zadovo-
ljen sem tudi z sodelovanjem, saj ni opaziti
odhajanja s sicer dolgih sej.

ZARADl PRAVE POPLAVE DELEGATSKIH
VPRAŠANJ STE SE ODLOČILIZA PISNO POSRE-
DOVANJE?

BOGDAN BRAOAČ: Sprva smo skoraj dve
tretjini časa skupščinske seje posvetili dele-
gatskim vprašanjem. Zaradi racionalnosti
dela smo se odločili za pisna vprašanja. Teh
sicer ni manj, so pa v veliki večini naslovlje-
na na institucije izven občine. Zato je na
odgovore potrebno počakati. Zdi se, da dele-
gati že spoznavajo, da so pristojnosti občine
okrnjene in da se problemi ne morejo razre-
šiti v kratkem času.

KAKŠNO JE VZDCŠJE V IZVRŠNEM SVETU?
DAVOR VALENTINČIČ: Po začetnih teža-

vah je vzdušje bistveno boljše in ga ocenju-
jem kot dobro.

STE S SESTAVOM OBČINSKE VLADE ZADO-
VOLJNl?

DAVOR VALENTINČIČ: Sem. To potrditev
sem dobil tudi s strani drugih. V tistem delu,
ko gre za prostorsko planiranje in varstvo
okolja, je bil izbor zelo dober. Prihajam pa
do spoznanja, da bi bilo nujno v izvršnem
svetu pokrivati tudi področje stanovanjske-
ga gospodarstva, saj bi nedvomno to občut-
ljivo boljše in učinkovitejše razreševali v ob-
čini.

STA BILA V TEM ČASU PRECEJ NA TERENU?
BOGDAN BRADAČ: Področje viškorudni-

ške občine poznam že od prej. Obiskal sem
že več krajevnih skupnosti, prav bi bilo, da
bi si za to vzel več časa.

DAVOR VALENTINČIČ: Ocenjujem, da
smo premalo na terenu. V tem času sem
obiskal sicer domala vse krajevne skupnosti.
Smatram, da bi naši obiski morali biti bolj
sistematični, kar pomeni, da nismo prisotni
le zaradi nujnih problemov.

ZDI SE, DA SO V NEKATERIH OKOLJIH ŽE
KAR NAVELIČANI PROBLEMOV, Kl SE VLEČE-

JO NA KOMUNALNEM PODROČJV! GRE PRED-
VSEM ZA CESTE, VODOVODE, ČRNE
GRADNJE!

BOGDAN BRADAČ: Na tako obsežnem ob-
močju so potrebe še vedno večje kot možno-
sti in sedanja situacija nam preobrata ne
more zagotavljati. Pri razreševanju nekate-
rih problemov, npr. vodovodov na velikola-
škem območju, se ne smemo ozirati na ob-
činske meje, saj je zagotavljanje zdrave pitne

Glede kanalizacije sem nekoliko pesimi-
stičen, saj sredstev primanjkuje. Zavzemam
se za realno ceno kanalščine, ki bo vsebovala
primeren delež tudi za razšiijeno reproduk-
cijo.

Deficitarnost telefonskih priključkov je še
vedno velika. Prav na tem področju bo raz-
voj odslej imela bolj v rokah republika
s sredstvi vred. Mi se bomo predvsem zavze-
mali za to, da bomo pri planiranju za nasled-
nje srednjeročno obdobje bolj povezali PTT
in krajevne skupnosti z usmerjanjem finan-
ciranja tudi preko obveznic in se angažirali
pri določanju prioritete izgradnje.

BOGDAN BRADAČ: Zelim opozoriti na nuj-
no ureditev kanalizacije tudi ob obrobju
Ljubljanskega barja, če ne bo le-to postalo
greznica. Zaradi neočiščenih jarkov in pro-
stega iztoka fekalij stanje že sedaj zaskrblju-
je. Skupaj z mestom pa je potrebno pristopi-
ti k urejanju centralnega odlagališča odpad-
kov in kljub spremenjeni tehnologiji kurje-
nja s premogom v toplarni je potrebno raz-
misliti o drugačnem odlaganju pepela.

VIŠKORUDNIŠKO GOSPODARSTVO BELEŽI
SLABŠE REZVLTATE KOT REPUBLIKA IN
MESTO!

DAVOR VALENTINČIČ: Res je. Pri vsem tem
pa je tudi situacija paradoksalna. Nimamo
gigantov, ki bi znatno vplivali na občinske
rezultate, ne beležimo nobenega podjetja, ki
bi šlo v stečaj ali bi se pred njim nahajalo, pa
vendar je industrijska proizvodnja padla za
dobrih 22 odstotkov. Struktura naših podje-
tij se očitno odraža v njihovi majhnosti, v po-
zitivnem pomenu, saj so se sposobna prila-
gajati trgu, pa naj si gre z zmanjševanjem
proizvodnje ali izvoza, pri čemer ohranjajo
sprejemljive finančne rezultate. Zaradi
splošne gospodarske situacije nam grozi go-
spodarski kolaps. Ne beležimo investicijskih
vJaganj, drobnemu gospodarstvu rast poje-
njuje, pada zaposlenost, po drugi strani pa se
na področju negospodarstva stanje ne spre-
minja. Nasprotno, tam so opazne investicije,
tam je zaposlenost celo porasla. Razkorak
postaja že usoden.

V ZADNJEM ČASU SMO V OBČINIBOGATEJ-
Šl ZA AVTOSEJEM 1N BOLŠJl TRG?

vode splošno dobro. S spremenjenimi pred-
pisi bodo inšpekcijske službe učinkovitejše,
to pa pomeni, da bodo tudi pri omejevanju
črnih gradenj lahko več storili.

DAVOR VALENTINČIČ: Moram poudariti, da
je večina objektov komunalne infrastruktu-
re, ki smo jih planirali za to leto, narejenih.
Problem cest je velik, imamo pa tudi števil-
ne povezave, katerih sanacija je zahtevna pa
naj si gre za Ižanko, cesto na Rakitno ali na
Crni vrh. Na tem področju ne prevladujejo
zakoni tržnosti, ampak planiranja. To pome-
ni uvrščanje v plane in glede na sredstva
fazno gradnji.

Razreševanje vodovodne problematike na
velikolaškem območju je večplastna zadeva
in gre za celovito razreševanje. Za drugo leto
namenjamo temu področju veliko denarja.
To pa pomeni, da bo pristop sistematičen in
bo obsegal razreševanje zajetij in primarnih
povezav od Turjaka, Roba, Velikih Lašč in
zaselkov. Opozarjam pa, da bo gradnja po-
stopna in fazna.

Crne gradnje oziroma njihovo nastajanje
smo zajezili. Posebej pa moram poudariti, da
je pri odpravljanju le-teh prisotno precej so-
lidarnosti, da na to vplivajo medsosedski od-
nosi in še kaj. Od novih predpisov si marsi-
kaj obetamo.
RAZVOJNENALOGE ZA NASLEDNJE LEIU
RAZREŠVJEJO KOMVNALO?

DAVOR VALENTINČIČ: Na področju vodoo-
skrbe in cest smo naloge zastavili tako, da ne
bomo razreševali samo enega območja v ob-
čini, temveč bomo zastavili delo na več de-
lih, pri čemer se bomo odločali za fazno
gradnjo. V okviru mesta bomo skušali prido-
biti kar največ razpoložljivih sredstev - vsaj
50 odstotkov. Da je sredstev manj kot potreb
samo primer: če bi vsa razpoložljiva sredstva
za ceste usmerili samo na eno območje, naj-
brže to ne bi zadoščalo niti za cesto Polhov
Gradec-Črni vrh. Odločali se bomo za ce-
nejše, a še vedno kvalitetne rešitve, kar se
tiče cest, izogibali se bomo dragih načrtov.

BOGDAN BRADAČ: Območje, kjer se oba
sejma nahajata, je izjemno obljudeno in pri-
ča smo divjemu parkiranju ter oviranju pro-
meta. Razmišljam, če ne bi kazalo bolšjega
trga premestiti na prostor pri deponiji, ki bi
ga tudi za to uredili kot stalno in ne samo
nedeljsko ponudbo.

DAVOR VALENTINČIČ: Ob vsej gneči in na-
valu je zanimivo, da ne beležimo pripomb
krajevnih skupnosti. Vsekakor bo potrebno
urediti parkirišča, preseliti obstoječi avtood-
pad in najbrže tudi pobirati denar. Komisija
izvršnega sveta pa bo skušala kar najbolje
razrešiti prometne zagate.
V ČASV USTAVNE RAZPRAVE SO BOLJ ALl
MANJ GLASNE TUDl RAZPRAVE O TEM,
KAKŠNA BO USODA LJUBLJANSKIH OBČIN?

BOGDAN BRADAČ: To je prisotno. Če bodo
občine ostale take, kot so, problemov ne bo.
Če pa bo prišlo do delitve, pa se bo postavilo
vprašanje, do kam bo segala ljubljanska ob-
čina in kaj naj zajema ter seveda kako bodo
organizirane ostale - primestne.

DAVOR VALENTINČIC: Izhajati moramo iz
tega, da bodo ljudje vedno razreševali neka-
tere vitalne bivalne probleme v okviru neke
ožje skupnosti avtonomno. To je povsem
normalno. Mesto kot homogena enota bo
ostalo, moralo pa bo biti navezano tudi na
svojo periferijo. Vse to bomo morali razreše-
vati dogovorno in preudarno, nikakor pa ne
z enostranskimi ukrepi.

VAJINA NOVOLETNA ČESTITKA OBČANOM!
BOGDAN BRADAČ: Želim osamosvojitev

Slovenije in kljub nenajlepšim napovedim
želim uspešno preživetje leta 1991 ter zado-
voljno življenje v naži občini Ljubljana Vič-
Rudnik.

DAVOR VALENTINČIČ: Občankam in obča-
nom želim prijeten in topel dom z željo, da se
takrat. ko stopijo iz svoje hiše ne bi namrgodili
in da bi z veseljem pogledali v svojo viškorudni-
ško občino. ' Zapisala:

JANJA DOMITROVIČ


